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Září - říjen 2024 

vyLOMeniny 

 

 

Tak jsme se po prázdninách 2. září zase sešli. 

Většina žáků zasedla do stejných lavic, jen na 

dveřích tříd změnili číslovku označující ročník, 

z prvního stupně se ale na druhý stupeň 

přesunuli šesťáci a přivítali jsme i nové  

žáky – prvňáčky.  

 

A co žáci první třídy oceňují na přestupu na základní 

školu? 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

„Číst se mi líbí.“ 

„Mně se líbí 

tělocvik.“ 

„Mně se líbí hudebka, 

ráda zpívám.“ 

„Mně se líbí, že chodím k tabuli.“ 

„Ve školce jsme si 

mohli jenom hrát a 

jíst.“ 

„Mně se tady 

líbí úplně celá 

škola.“ 
„Mně se líbí, že nás 

paní učitelka učí.“ 

„Líbí se mi, že se učíme 

hodně písmenek.“ 
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Ke změně došlo i u šesťáků. Jak ji hodnotí?  

„Na druhém stupni je to lepší, je dobré, že na každou hodinu chodíme do jiné 

učebny.“ 

„Na druhém stupni je to jiné, baví mě chodit do školy.“ 

„Když jsem přišel do šesté třídy, bylo to úplně jiné. Vůbec jsme to tady (na druhé 

budově školy) neznali.“ 

„Já jsem se těšila do šesté třídy, mám tady víc kamarádů.“

 

Co jsme si na jaře zasadili, to jsme si teď 

snědli. 

Letos na jaře začali zejména žáci šesté a sedmé 

třídy s úpravou školního dvora. Cílem bylo jej 

zútulnit, umožnit tam dětem při hezkém počasí 

výuku i odpočinek a oživit dvůr květinami  

a různými druhy ovoce a zeleniny. 

V pátek jsme sklidili melouny cantaloupe a děti 

ochutnaly i pepino, plody rostliny, která je 

příbuzná rajčatům a bramborám, ale s chutí, 

podobnou melounům. Stále uzobáváme maliny 

a pokud stihnou dozrát, budou i čerstvé fíky.  

Oba druhy, které děti vyzkoušely, mají chuť, 

kterou děti neznají, a tak někomu chutnalo, 

někomu méně. V každém případě ale zkusily 

něco nového a doslova ochutnaly plody své 

práce. 

 

 

 

 

Štěstí přeje připraveným, 

říkali jsme si, když 

jsme „evakuovali“  

5. září školu. Kdyby 

ve škole opravdu 

hořelo (to si ale 

vůbec nepřejeme), 

zvládneme disciplinovaně a ve skvělém čase 

přesun ze školy na hřiště. A tam budeme věřit, že 

nám hasiči školu zachrání… 
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Z Lomu až do Senátu ČR 

 
Zatím se jednalo jen o exkurzi, ale kdo ví…  Členové žákovského 
parlamentu na naší škole vyrazili ve čtvrtek 26. září do Prahy. Tam 
pro ně lektorky ProDemos připravily velmi zajímavý program. 
Nejprve je nechaly plnit řadu úkolů, při nichž museli naši žáci projít 
část židovského města a seznámili se tak s jeho historií. V menze 
(jídelna vysokoškolských studentů) Právnické fakulty Univerzity 
Karlovy se naobědvali a pak se vydali na Malou Stranu do 
Valdštejnského paláce, kde sídlí Senát ČR. Ten si spolu s průvodcem 
prošli a popovídali si o práci senátora s jedním z nich –  
MUDr. Bohuslavem Sobotkou.  
Zcela náhodou se potkali i s Milošem Vystrčilem, předsedou Senátu. 
Byl velmi vstřícný a ochotný se společně s nimi vyfotit. Další hezký 
zážitek! 
 

Květinobraní 

Tam, kde pěstují víno, končí sezóna vinobraním, my jsme se 

v loňském roce na školním dvoře věnovali pěstování květin  

(a zeleniny), a tak jsme  

1. října uspořádali 

květinobraní. Byla to 

první akce tohoto 

druhu, ale rádi bychom 

ji opakovali, vytvořili si 

tradici.  
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První květinobraní proběhlo ve velmi 

příjemné tvůrčí atmosféře. Ti, kdo nás 

navštívili, si mohli uvázat kytici z živých či 

suchých květů (nejen z našeho dvora), 

zakoupit si kosmetické výrobky vytvořené 

z květin vypěstovaných našimi žáky nebo si jen 

sednout u kávy s bábovkou a sledovat, jak 

ostatní tvoří. 

Jitka Blažková 

 

A co odpoledne?  

Odpoledne po vyučování je možné upevňovat znalosti nabyté ve výuce, nebo se věnovat sportu, ručním 

pracím či se s využitím 3D brýlí vydat do světa virtuální reality. To všechno umožňují kroužky, které mají žáci 

prvního i druhého stupně možnost navštěvovat. Je to například kroužek háčkování, florbalu, virtuální reality, 

německého jazyka, nebo Mladý záchranář.  

 

Podívejte se, co o nich řekli ti, kdo je navštěvují. Poznáte, ke kterým kroužkům 

se vyjadřují?  

Na kroužek chodím, protože se mi tam líbí – počítáme zábavné úlohy a máme 

tam čas i na srandu. Chodím tam, abych se zlepšil.  

(Boris Koky, 6.A) 

Chodím na kroužek a baví mě tam 

zápasy, je tam sranda, mám tam kamarády. A řeknu vám 

zajímavost: 5. listopadu jedeme na turnaj, kde budeme hrát proti 

jiným školám. Doufám, že vyhraje ZŠ Lom. Fanděte nám! 

 (Lukáš Hada, 8.A) 

Chtěli byste se podívat na Měsíc, nebo plavat mezi žraloky? 

Předpokládám, že ano. Já už tam byla více než 10krát. Asi se ptáte, 

jak je to možné? Tak já vám to řeknu: u nás na škole máme takový 

kroužek, kde pracujeme s brýlemi s umělou inteligencí. Je to super, mám je ráda, protože díky nim jsem 

vyzkoušela to, co jsem dosud nikdy nedokázala, podívala se tam, kde jsem zatím nikdy nebyla. Je to super!  

(Marika Marhánková, 6.A) 

Na kroužku mluvíme o tom, co by se mohlo stát a jak někomu pomoct. 

Už umíme přivolat pomoc, když někdo omdlí, nebo je v bezvědomí, 

umíme poskytnout první pomoc a podat informace profesionálním 

záchranářům. Naposledy jsme se převlékli do hasičských obleků a 

nacvičovali pomoc člověku, na kterého spadla brána v zakouřeném 

prostoru. Učíme se třeba srdeční masáž, nacvičujeme to na záchranářské 

panně. Chodím tam moc ráda a jednou bych chtěla také být záchranářka.  

(Kordula Krajňáková, 5.A) 
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Adaptační kurz 6.A 

Ve dnech 10. a 11. října se žáci 6.A účastnili 

adaptačního kurzu v Domě dětí a mládeže  

v Oseku. Tento kurz byl zaměřen na práci  

s emocemi – jak těmi pozitivními, tak i těmi 

negativními. Pro účastníky byly připraveny 

aktivity, které je vedly k uvědomění si 

vlastních pocitů a rozvoji empatie, navíc 

byly doplněny bohatým sportovním  

i kreativním programem.  

V rámci kurzu měli žáci možnost vyzkoušet 

si různé dovednosti. Sami si připravili oběd a na odpolední mlsání upekli perník a pizzové šneky, což podpořilo 

jejich spolupráci a schopnost pracovat v týmu. Tento zážitek jim nejen ukázal, jak důležité je spolupracovat, 

ale také je naučil něco nového a zábavného.  

Kreativní stránku programu obohatila výroba keramických 

svícínků. I když na jejich dokončení si budou muset žáci 

počkat do příštího setkání, už teď se těší, až si své výrobky 

odnesou domů. Tato činnost posílila jejich zručnost  

a trpělivost a přinesla jim radost z tvorby. Děti se během 

těchto dvou dnů mohly spolehnout na laskavý přístup 

pracovníků DDM, kteří se jim plně věnovali a svou 

přátelskou povahou si je rychle získali. Večer byl završen 

napínavou bojovkou, která prověřila odvahu všech 

přítomných – i ti nejodvážnější se museli pořádně zapotit.  

Přespání v prostorách DDM se podařilo na výbornou, ačkoli žáci přiznali, že mnoho hodin spánku nenasbírali. 

Druhý den, pátek, pokračoval pestrým programem a byl završen skvělým obědem ve vyhlášené restauraci 

Horal, kde si žáci pochutnali a zakončili kurz s úsměvem na tváři. Celý adaptační kurz se nesl v duchu přátelské 

atmosféry, osobního růstu a vzájemného poznávání. Už teď se 6.A těší na druhou část kurzu, která se 

uskuteční v listopadu.  
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S parlamentem na horách  

Už jsme spolu ledacos zažili, ledacos viděli, ale nabídka prožitkového 

kurzu nabídnutá CEDU Centrum pro demokratické učení, se rozhodně 

odmítnout nedala. Kurz probíhal ve dnech 16. - 18. října na Hoře Svaté 

Kateřiny v penzionu U Rozhledny. Dojížděli jsme tam každý den a každý 

den jsme tam hráli hry, povídali si 

správném fungování parlamentu  

a plánovali akce, které bychom mohli 

v tomto školním roce uskutečnit.  

Líbilo se nám tam. Lépe jsme se poznali a víc si rozumíme. Určitě se to pozná 

na tom, co společně v parlamentu vymyslíme a uděláme.  

členové školního parlamentu 

 

Alea iacta est  
 
kostky jsou vrženy, řekl údajně 

Caesar, když učinil důležité 

rozhodnutí. To my si s kostkami 

v hodinách češtiny jen hrajeme. 

Ale i to má velký význam – takhle totiž vzniká 

množství pěkných příběhů. 

Hodíte šesti kostkami a na nich se ukáže šest 

obrázků, které pak použijete ve svém vypravování. 

Adamu Volfovi ze sedmé třídy padly tyto obrázky: 

kočka, pláč, míč, autobus, úsměv, bang.  

 

 

Přečtěte si, jak si s nimi Adam poradil:  

Holčička šla na autobus, ten jí ale ujel. Začala 

brečet. Musela jít pěšky a na ulici 

našla kouzelný míč Bang!  

Ten mohl holčičce splnit tři přání. 

Nejprve si přála, ať přijede další 

autobus. Když přijel, nastoupila a 

s míč si vzala s sebou. Autobus ji odvezl ke 

kamarádce, která měla narozeniny. Holčička se jí 

zeptala: „Co by sis přála?“ Kamarádka opověděla: 

„Já bych si moc přála kočičku.“ Holčička vytáhla 

míč a řekla si o kočičku. Obě z ní měly velkou 

radost.  

A třetí přání?  To až někdy později
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Čtu, čteš, čteme, … 

To bohužel tak úplně neplatí, ale zatím alespoň vkládáme do knih 

záložky. Třeba otevřená kniha zláká i ke čtení.  

Jací čtenáři jsou žáci Základní školy ve slovenské vesnici Rudina, 

nevíme, ale záložky do knih mají také – od nás. Jsou totiž z partnerské 

školy v letošním ročníku projektu Záložka do knihy spojuje školy. Už 

tradičně se do něj 

začátkem školního roku 

zapojujeme. Letos jsme 

vytvářeli záložky na 

téma „Od mravence po velrybu – inspirující svět zvířat“. 

Připomněli jsme si tak knihy, ve kterých vystupují zvířata,  

a kreslili jsme a malovali, napsali jsme dopis a poslali i obrázek 

s podpisy žáků za každou třídu naší školy a také jsme do balíčku 

se záložkami přiložili informační materiály o Lomu a okolí. Snad 

se to dětem z Rudiny bude líbit. Slovenské záložky nám už došly 

a se zájmem jsme si je rozebrali.  

Takže teď už jen zbývá číst!

Halloweenské řádění 

V přípravách na Halloween jsme nic nepodcenili, už 

několik týdnů před tím jsme malovali, stříhali, lepili, 

skládali, vyráběli – připravovali výzdobu celé školy.  

A Halloweenu jsme samozřejmě věnovali celý 31. 

říjen.  Dopoledne jsme vyřezávali dýně a straaaašně 

jsme se těšili na večer. To teprve přišla ta pravá 

zábava! Od půl šesté večer začala stezka odvahy pro 

žáky, jejich rodiče i pro veřejnost. Procházeli tmavou 

chodbou, plnou dýní, světýlek a strašidel. Ozývaly se 

výkřiky překvapení a občas i úleku, když na někoho 

vybafnul maskovaný deváťák nebo osmák.  

O stezku byl velký zájem. Přišlo 

opravdu velké množství lidí. Společně 

s nimi jsme se pak v lampionovém 

průvodu vydali od školy k městskému 

úřadu, kde proběhlo vyhodnocení 

nejhezčích masek, kostýmů a dýní.  

A naše hodnocení Halloweenu? Ten 

letošní byl opravdu, opravdu 

straaaaaašně krásný. 

žáci 9. třídy 
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Zveme vás na Odpoledne s Barborkou  

Tak se jmenuje akce, kterou škola připravila na úterý 3. prosince. Přijďte se podívat  

na vystoupení žáků naší školy, poslechnout si kytarový kroužek DDM Osek a zhlédnout divadelní 

představení Putování za Ježíškem, se kterým přijede mostecké Divadlo rozmanitostí, přijďte si 

na tradiční školní jarmark vybrat dárky pro své blízké nebo něco, co udělá radost vám.  

 

Budeme se těšit na to, že nás navštívíte, že si s námi i sebou navzájem popovídáte a na 

tradičním jarmarku, který bude po kulturním programu následovat, oceníte dovednost 

učitelek z mateřských škol, žáků základní školy a jejich maminek.  

 


